
Protokół z zebrania wiejskiego sołectwo Radomno 

 

 

Zebranie wiejskie odbyło się w dniu 03 września 2019 r., o godz. 1900, w lokalu remizy OSP. 

 

Na ogólną liczbę 425 stałych mieszkańców sołectwa, w zebraniu udział wzięły 54 osoby, a 

więc więcej niż 1/10 stałych mieszkańców. Zebranie odbywało się w I terminie. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 

 

Ponadto w zebraniu udział brali: 

1) Wójt Gminy Nowe Miasto Lubawskie - Tomasz Waruszewski, 

2) Radny Gminy Piotr Jadanowski 

3) Pracownik Urzędu Gminy – Sabina Rezmer. 

 

Porządek zebrania: 

1) Otwarcie i przyjęcie porządku zebrania. 

2) Uchwalenie przedsięwzięć do realizacji w ramach funduszu sołeckiego w roku 2020. 

a) zgłoszenie propozycji przedsięwzięć 

b) dyskusja 

c) podjęcie uchwały 

3) Informacja Wójta Gminy o bieżących sprawach Gminy 

4) Wnioski i zapytania 

5) Zakończenie zebrania 

 

Przebieg  zebrania: 

Ad.1.  

Zebranie otworzył i prowadziła Pani sołtys Edyta Bendkowski, która następnie przedstawiła 

porządek zebrania. Nie zgłoszono uwag. Porządek uchwalono jednogłośnie. 

Ad.2. 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wniosku do Wójta Gminy i wskazania przedsięwzięć 

do realizacji w ramach funduszu sołeckiego w roku 2020. 

a) zgłaszanie wniosków 

Przedsięwzięcia do realizacji zgłosił sołtys wsi po konsultacjach z Radą Sołecką i były to:  

 



• 1000 zł – zakup piasku na plażę w celu podniesienia standardu strefy rekreacji; 

• 12800 zł – doposażenie placu zabaw 

• 3000 zł – organizacja imprez kulturalno-sportowych: Dzień Kobiet, Dzień Seniora, 

Dni Rodziny itp. 

• 2000 zł – doposażenie jednostki OSP Radomno w sprzęt i odzież; 

• 2000 zł – doposażenie KS Radomiak; 

• 2000 zł – doposażenie kuchni w remizie OSP; 

• 14008 zł – wykonanie dokumentacji technicznej na budowę drogi Radomno-Gryźliny; 

 

b) dyskusja 

- Dlaczego mamy przeznaczać tyle pieniędzy na projekt dokumentacji akurat tej drogi? – 

Sołtys odpowiedziała, że ułatwi ona m.in. dostęp do ścieżki rowerowej. Poza tym, również 

Gryźliny zaplanowały przeznaczenie części funduszu na ten projekt. 

- Mamy rozpoczętą budowę tzw. Pętli. Widać, jak postępują prace. Co z drugim odcinkiem? 

Po co rozpoczynać kolejną inwestycję? Najpierw zróbmy jedno zadanie i dopiero później 

zabierzmy się za realizację kolejnego. – Wójt poinformował, że na drugi odcinek nie jest 

możliwe ubieganie się o dotację z PROW. Ta część musi być wykonana ze środków własnych 

gminy. 

- Skąd mamy wiedzieć, że jeśli przeznaczymy te pieniądze na dokumentację to droga ta 

zostanie wykonana? – Szansa jest zawsze, jednak decyzje odnośnie inwestycji w gminie 

podejmuje Rada Gminy. Wójt nie może dać gwarancji, jaka ta decyzja będzie. Przeznaczenie 

pewnej kwoty funduszu sołeckiego na dokumentacje techniczne to decyzja sołectw. Mają 

takie prawo.  

- Uwaga mieszkańca: Obecna Rada Gminy jest niekonsekwentna! nie trzyma się wcześniej 

ustalonych projektów! 

- Jaka jest szansa, że na budowę drogi Radomno-Gryźliny otrzymamy dofinansowanie? – 

Szanse są bardzo duże. Jednak o dofinansowanie możemy się starać dopiero gdy będziemy 

mieli wykonaną dokumentację (nie wiadomo czy zdążymy. Poza tym nie wiemy, jaką decyzję 

podejmie Rada Gminy. 

 - Skoro projekt jest niepewny po co mamy przeznaczać na niego tak dużą kwotę? Myślmy o 

naszych mieszkańcach, o naszej wsi. Tu cały czas jest dużo do zrobienia. 

- Pani sołtys: Słucham w takim razie propozycji na co przeznaczyć tę część funduszu 

sołeckiego? 

Ważne: w międzyczasie nastąpiła migracja mieszkańców, część mieszkańców opuściła 

zebranie, po czym po chwili wróciła. 

PROPOZYCJE i głosowanie: 

1. Wykonanie ogrodzenia przy placu zabaw – na części, która należy do gminy oraz 

ustawienie tam tablicy informacyjnej i stojaków na rowery; - 21-za, -12-przeciw,  

-4-wstrzymało się od głosu; 

2. Zakup sprzętu siłowni zewnętrznej; -14-za, -6-przeciw, -16-wstrzymało się od 

głosu; 

3. Dokumentacja drogi Radomno-Gryźliny; -26-za, 11-przeciw,-2-wstrzymało się od 

głosu; 

 

Po głosowaniu ponownie przedstawiono projekt funduszu sołeckiego.  

 

c) podjęcie uchwały 

Prowadzący zebranie odczytał projekt uchwały.  



Zebranie wiejskie przyjęło uchwałę w sprawie wniosku do Wójta Gminy ze wskazaniem 

przedsięwzięć do realizacji w 2020 roku, w ramach funduszu sołeckiego.  

Stwierdzono, że zebranie przyjęto uchwałę następującą ilością głosów: 

34-za, 3-przeciw, 4-wstrzymało się od głosu;  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 2. 

Innych wniosków nie zgłoszono. 

 

Ad.3. 

Wójt Gminy Tomasz Waruszewski w swoim wystąpieniu podjął następujące zagadnienia: 

- Podziękował za obecność i pogratulował zebranym decyzji o przeznaczeniu funduszu 

sołeckiego na 2020 r.; podkreślił, że fundusz sołecki w Gminie NML funkcjonuje od 10 lat, z 

każdym rokiem środki na niego przeznaczane są coraz większe; 

- podziękował mieszkańcom za to, że coraz bardziej angażują się w życie wsi i całej gminy, że 

wspólnymi siłami dbają o wizerunek wsi poprzez m.in. organizację I Biegu Przełajowego, który 

okazał się dużym sukcesem, sukcesy KS Radomiak czy też organizacja letnich imprez 

plenerowych (mecz siatkówki plażowej). 

- Zaapelował do mieszkańców gminy o konieczności składaniu wniosków, zgłoszeń do 

ewidencji zbiorników bezodpływowych (szamb) i przydomowych oczyszczalni ścieków; 

- Przypomniał o terminach składania wniosków do Ośrodka Pomocy Społecznej w Mszanowie   

w celu uzyskania świadczeń rodzinnych, +500, +300,, Dobry Start’’, fundusz alimentacyjny 

oraz stypendium szkolnego;   

- Zaprosił na otwarcie stacji uzdatniania wody w Skarlinie, która już zaopatruje min. 

mieszkańców Pustek w wodę dobrej jakości;  

- Zaprosił na dożynki gminne, które odbędą się w Tylicach 08.09.2019 r.; 

- Zaprosił na otwarcie kolejnego odcinka ścieżki rowerowej, które nastąpi 15.09.2019r.; 

- Zgromadzonym rolnikom przekazał informację o braku możliwości ubiegania się 

odszkodowania związanego z suszą, ponieważ nasza gmina nie jest naniesiona na 

klimatycznej mapie zagrożeń suszą; 

- Poinformował o sytuacji na terenie budowy drogi przy jeziorze (tzw. Pętla) – są opóźnienia, 

ekipa okazała się nierzetelna, nakładamy na nią stosowne kary umowne. Prawdopodobnie 

nastąpi rozwiązanie umowy z firmą i ogłoszony zostanie nowy przetarg na realizację tego 

zadania. 



- Mieszkańcy złożyli wniosek na budowę zaplecza sportowego dla miejscowego klubu. 

Wartość inwestycji to ok. 600 tys. zł. Staramy się o dofinansowanie w kwocie 300 tys. zł. 

Prawdopodobnie w listopadzie będzie wiadomo, czy je otrzymaliśmy.  

 

Ad.4. 

- Cały czas trwa spór sąsiedzki dotyczący ogrodzenia działki i wjazdu na posesję. – Wójt 

poinformował, że urzędnicy sprawdzą do kogo należy teren sporu. Istnieje możliwość 

złożenia wniosku o ponowne wytyczenie granic działek. 

- Pracownik UG obiecał naprawę drogi Radomno-Gryźliny w kwietniu. Do tej pory nic się nie 

zmieniło w tym temacie. – Główne naprawy nawierzchni przeprowadzane są jesienią, jednak 

Referat Drogownictwa zweryfikuje sprawę. 

- Potrzebna jest pilna interwencja na terenie za salą gimnastyczną szkoły, teren się osuwa, 

tworzą się zapadliska i zapada się kostka brukowa. – Nikt wcześniej nie zgłaszał tego 

problemu, a szkoda, ponieważ mogliśmy jeszcze wystąpić o naprawę do firmy w ramach 

gwarancji. 

- Uwagi na temat jakości wykonania budynku szkoły podstawowej: są problemy z dachem, 

pękają ściany, naprawy też były wykonywane byle jak. Są bardzo duże zastrzeżenia co do 

rzetelności firmy, kierownika budowy czy nawet nadzoru budowlanego. Dlaczego w ogóle  

wybrano akurat tę firmę? – Wszystko opiera się o przetarg.  W tej chwili stosujemy bardzo 

„wyśrubowane” specyfikacje, po to, by ustrzec się właśnie tego typu problemów. Jednak 

firmy są różne. Nie mamy wpływu na to kto się zgłosi, kto wygra.  

- Nowe oświetlenie od kościoła do cmentarza (nowe lampy) spowodowało, że nie ma tam 

teraz miejsca na chodnik. Dlaczego lampy nie mogły być ustawione tylko po jednej stronie?- 

Tak była wykonana dokumentacja. Projektant uznał, że nie trzeba zmieniać stron. 

- Czy można przywieźć przyczepę tłucznia i wysypać przy boisku? Czy można także 

zdemontować stojące tam połamane słupki? – Zgłoszę odpowiedniemu referatowi. 

- Kiedy będą lampy na stadionie? – Przedstawię wniosek Radzie Gminy by w budżecie na 

przyszły rok uwzględniła budowę oświetlenia. 

- Czy odśnieżanie będzie przebiegać jak do tej pory? - Będzie przebiegać w ten sam sposób. 

- Dlaczego wykaszany jest tylko fragment pobocza a nie całość - mieszkańcy wnioskowali, by 

teren koszenia wynosił do 1 m szerokości. Poza tym gmina ma ograniczone fundusze na tego 

typu prace. Można przeznaczyć więcej pieniędzy, jednak wiąże się to z ograniczeniami 

finansowymi na inne inwestycje. Proszę jednak zgłaszać miejsca newralgiczne. 



- Poruszono temat jesiennego równania dróg. - Bardzo proszę zgłaszać ten temat do Referatu 

Drogownictwa. Reagujemy na każde zgłoszenie, jednak musimy dokonać weryfikacji stanu 

faktycznego. 

- Czy jest możliwość położenia kostki na skrzyżowaniu przy kościele? - Również widzę 

potrzebę wykonania nowej nawierzchni. Najlepiej byłoby, gdyby cały ten teren (między 

zjazdami) wyłożony był kostką. Jesteśmy otwarci na sugestie. Jednak tematy inwestycyjne nie 

są łatwymi tematami. Potrzeb jest wiele a środki finansowe ograniczone. 

 

Wójt podziękował za wysoką frekwencję na zebraniu.  

Na tym zebranie zakończono.  

 

Protokołowała                                                                             Sołtys sołectwa Radomno  

Sabina Rezmer                                                                        Edyta Bendkowski 

 

 

 

 


